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Se reabilitează trotuarele
constănțene

Redarea trotuarelor pietonilor reprezintă o
prioritate pentru Primăria Municipiului Constanța. În
acest sens, angajații SC Confort Urban au intervenit
asupra trotuarelor de pe strada Bărăganului. După
ce zona destinată circulației pietonilor a beneficiat
de borduri noi și pregătire a amplasamentului,
astăzi se toarnă covorul asfaltic. De asemenea,
muncitorii au acționat pe strada București, tronsonul
cuprins între strada Oborului și bulevardul 1
Decembrie 1918, unde a fost turnat covor asfaltic în
zona rezervată circulației pietonilor. Pentru ca
lucrările să se desfășoare în condiții optime,
locuitorii din zona menționată sunt rugați să nu își
parcheze autoturismele în locurile în care
acționează utilajele și să respecte semnificația
indicatoarelor rutiere. Amintim că, în urmă cu două
luni și jumătate, Primăria Constanța, prin SC
Confort Urban, a început lucrările de decopertare a
asfaltului pe strada București, tronsonul cuprins
între strada Th. Burada și bulevardul Al.
Lăpușneanu. De asemenea, tot pe strada București,
pe tronsonul cuprins între strada Garofiței și Avram
Iancu, au fost demontate bordurile iar pe tronsonul
cuprins între Th. Burada și Al. Lăpușneanu,
trotuarele au fost deja pregătite pentru turnarea
covorului asfaltic.

Adina Florea i-a deschis dosar
penal vicepreşedintelui CE Frans
Timmermans

Secția pentru investigarea infracțiunilor din
Justiție a deschis un dosar penal pe numele prim-
vicepreședintelui Comisiei Europene Frans
Timmermans, a comisarului pentru Justiție Vera
Jourova și a lui Augustin Lazăr, procurorul general
al  României. 

Plângerea a fost făcută de site-ul Luju.ro, care
acuza “falsificarea grosolană a Raportului MCV din
13.11.2018”. Secția pentru investigarea infracțiunilor
din justiție a deschis un dosar penal pe numele
prim-vicepreședintelui Comisiei Europene Franș
Timmermans, a comisarului pentru Justiție Vera
Jourova și a lui Augustin Lazăr, procurorul general
al  României, și al Angelei Cristea, reprezentantă
Comisiei Europene în România, pentru “falsificarea
grosolană a Raportului MCV din 13.11.2018”.
Plângerea a fost făcută de site-ul Luju.ro și
înregistrată la Secția pentru magistrați, care a
confirmat formarea dosarului.  Lumea Justiției a
formulat în 30 ianuarie 2019 denunț împotriva lui
Frans Timmermans, Vera Jourova, Angela Cristea și
Augustin Lazăr pentru fapte de constituire de grup
infracțional organizat, abuz în serviciu, fals
intelectual, comunicare de informații false, toate în
legătură cu falsificarea Raportului MCV.  

Dosarul nu ar fi putut fi înregistrat la Secția
pentru magistrați dacă în el nu apărea și numele
unui magistrat (Augustin Lazăr), că să poată face
obiectul cercetării acestei secții speciale. 

Mircea Drăghici ar putea prelua
şefia AEP

Mircea Drăghici a declarat, miercuri, că îşi va
depune candidatura pentru şefia AEP şi că nu i se
pare anormal să facă acest demers, în condiţiile în
care nu va mai fi om politic, deoarece va demisiona
din PSD. „Întâi să vedem dacă voi ajunge acolo. Îmi
depun întâi candidatura. Depinde de colegii din
Parlament. În coaliţie nu a fost niciodată locul la
ALDE. Nu a fost. A fost o cerere a domnului Barbu
(Daniel Barbu - n.r.), la momentul acela, pe care
coaliţia a crezut de cuviinţă că este o alegere bună
şi s-a decis aşa”, a răspuns Mircea Drăghici,
întrebat despre decizia PSD de a-l propune pentru
funcţia de preşedinte al Autorităţii Electorale
Permanente”, a declarat Mircea Drăghici.
Parlamentul a stabilit, miercuri, calendarul de
numire a preşedintelui Autorităţii Electorale
Permanente. Astfel grupurile parlamentare îşi vor
putea depune propunerea de candidatură până pe
25 februarie, iar pe 27 urmează ca parlamentarii să
ia o decizie şi să o valideze prin vot. Social-
democraţii au decis, marţi seara, la Parlament, în
şedinţa CEx, ca Mircea Drăghici, trezorierul PSD,
propus anterior de premierul Viorica Dăncilă pentru
Ministerul Transporturilor, să fie propus pentru
conducerea AEP, după demisia lui Daniel Barbu
(ALDE). Preşedintele AEP, Daniel Barbu, a
demisionat luni din funcţie pentru a candida la
alegerile europarlamentare. 

Pe scurt.

Scandalurile din cadrul
Teatrului de Stat Constanța
nu mai contenesc. După

nebunia pricinuită de „scrisoarea celor
6”, care a dus la demiterea
managerului Dana Dumitrescu din
conducerea Teatrului, acum alți 47 de
angajați și colaboratori ai teatrului,
printre care se află actori, dar și
membri ai personalului tehnic, care
dezaprobă demiterea, au transmis un
memoriu în care au pus pe tapet mai
multe probleme ale instituției de
cultură din Constanța.

„În contextul în care cultura
constănțeană pare lovită de un
blestem, ce ține de felul cum
conducătorii acestui județ o trateaă,
au tratat-o în toată perioada
postrevoluționară, noi, actori,
colaboratori și angajați din
departamentele artistic, tehnic,
producție administrativ ai Teatrului de
Stat Constanța, am decis să facem
acest memoriu, pentru a încerca să
împiedicăm un alt declin previzibil sau
chiar desființarea instituției noastre.
Chiar dacă este singurul teatru
profesionist (...) funcționează într-o
clădire ce a fost foarte bună pentru
Teatrul Fantasio, dar este prea mică
pentru spectacolele noastre. Am fost
mutați, în 2004, dintr-o clădire mult
mai mare, în care ne simțeam acasă.
Acum suntem subordonați CJC, iar
clădirea în care funcționăm aparține
Primăriei Constanța, ceea ce
generează o situație ambiguă pasarea
responsabilității între autorități. Cu
toate că au fost informate în repetate
rânduri despre problemele pe care le
avem — sistemul de încălzire defect,
supraîncărcarea rețelei electrice,
depozitele neîncăpătoare deteriorate,
candelabrele vechi  deteriorate,
sistemele mecanice ale scenei vechi,
scurgerile din cauza precipitațiilor, în
general mediul insalubru de lucru
autoritățile ne promit, de ani de zile, o
reabilitare doar termică electrică, pe
niște fonduri europene la care nu mai
sperăm, iar, între timp, ne bazăm pe

improvizații riscante. (...) Am tăcut
atunci când   CJC Horia Tutuianu,
proaspäăt venit pe funcție, a inspectat
clădirea TSC și a declarat presei că
managerul este de vină, cu toate că
managerul îi prezentase dificultățile
sistemice pe care trebuie să le
înfrunte. Am tăcut atunci când
presedinte CJC a fost contactat de
presă pentru că în sala teatrului era
frig si a dat vina pe manager, spunând
că nu stie nimic, cu toate cä CJC
fusese înștiințat prin numeroase
memorii. În sfârșit, în convergență cu
intențiile președintelui CJC, a apărut
în presă scrisoarea celor șase colegi
ai noștri, ale căror interese meschine
noi le cunoaștem, și a reacționat așa
cum era de așteptat, disproporționat
față de lipsa de reprezentativitate a
celor în colectivul TSC. Consecințele
imediate ale acestei măsuri nu s-au
lăsat așteptate, începând cu
pierderea credibilității pe care ne-am
chinuit atâta vreme să o câștigăm:
prestigiosul regizor Tompa Gabor s-a
retras, cu toate că era stabilit să
monteze la TSC o producție pentru
festivalul nostru din acest an. CJC a
afirmat în mod repetat că „actul
artistic nu va fi afectat” de măsurile
sale, îl informăm pe această cale că
actul artistic este și va fi afectat.
Concluzia la care am ajuns, în urma
contemplării evolutiei teatrului nostru,

comparativ cu evoluția unor instituții
similare din țară în urma contemplării
urmărilor măsurilor recent luate de
Consiliul Județean împotriva
teatrului, este că autoritățile locale de
la Constanța nu sunt capabile să
patroneze activitatea teatrală. Este
nedrept, inexplicabil inacceptabil sä
fie schimbat directorul cu
performante clare, măsurabile în
cifre, și să fie adus un director
interimar din afara institutței, care să
o ia de la capăt, cu alte idei,
perturbând, de fapt, traseul clar
proiectele TSC. Consideräm cä
trebuie reparate urgent daunele de
imagine  pierderea de credibilitate,
prin reconsiderarea mäsurilor luate
împotriva managerului a concluziilor
raportului rezultat în urma controlului.
Urmează să evaluäm posibilitatea de
a cere Ministerului Culturii sä preia
sub autoritatea sa Teatrul de Stat
Constanta (cu tot cu clădire, dacä se
poate), ceea ce ar crea cadrul pentru
obtinerea statutului de TEATRU
NATIONAL, pe care îl dorim
consideräm cä îl merităm, prin
calitatea actului artistic. De
asemenea, am scuti autoritätile locale
de bätaia de cap pentru o institutie
fatä de care au dovedit cä nu au
niciun respect nicio preocupare reală”,
se arată în scrisoarea semnată de 47
de angajați și colaboratori ai TSC.

AEC continuă în instanță luptele cu CJC!
Asociația Elevilor din Constanța

(AEC) anunță că demersurile în justiție
pentru acordarea reducerilor de 50%
la transportul județean pentru elevi și
studenți vor continua. „Ca urmare a
respingerii cererii AEC de către
Tribunalul Constanța, Asociația va
ataca cu recurs după comunicarea
motivării. De asemenea, mizăm pe
capacitatea Consiliului Județean de a
înțelege necesitatea acestei măsuri
pentru elevii județului nostru, în special
cei din mediul rural, care învață la
oraș. În data de 23 august 2018, AEC
a acționat în instanță Consiliul
Județean Constanța pentru
nerespectarea drepturilor elevilor și
studenților la reduceri de 50%,
respectiv gratuitate la transportul local
în comun județean, conform art. 84,
alin. (1) și (2) din Legea 1/2011. În
timpul procesului, argumentele

reprezentanților autorității județene s-
au constituit pe baza unui act normativ
secundar, Hotărârea Guvernului nr.
309/1996 privind normele de aplicare
ale Legii 84/1995 în ceea ce privește
acordarea de reduceri cu 50% ale
tarifelor pentru transportul local în
comun, de suprafață și subteran,
precum și pentru transportul intern
auto, feroviar și naval, conform căruia
elevii ar avea dreptul la decontare, nu
la abonament redus.. Atragem atenția
că, odată cu abrogarea Legii nr.
84/1995 de către Legea educației
naționale nr. 1/2011, hotărârea dată în
aplicarea ei își încetează producerea
de efecte juridice, chiar dacă nu a fost
abrogată în mod expres, aceasta fiind
în vigoare doar pe durata vieții actului
normativ a cărui aplicare o
reglementează”, spun reprezentanții
AEC. Aceștia au mai precizat că

autoritățile județene au încercat să
paseze responsabilitatea acordării
subvențiilor către consiliile locale,
afirmând că este de competența
acestora, deși nu aceste autorități au
competență asupra transportului
județean, între localități, ci consiliile
județene care stabilesc și
regulamentul de transport în trafic
județean. Instanța a respins prin
hotărârea sa excepția lipsei calității
procesuale pasive a CJC, ceea ce
afirmă clar că argumentele
reprezentanților autorităților locale nu
au fost valide, ei negând
responsabilitatea de a acorda
reduceri, în timp ce instanța o admite.
Astfel, instanța de fond neagă
existența dreptului subiectiv civil,
decizie pe care o vom ataca cu recurs
la Curtea de Apel Constanța îndată ce
motivarea va fi comunicată.

Revolta angajaților Teatrului de Stat: 

„Autoritățile nu sunt capabile să
patroneze activitatea teatrală”


